

# Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 469b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

[pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)

internet: [www.coe.int/press](http://www.coe.int/press)



46 members

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

"The former Yugoslav

Republic of

Macedonia"

Turkey

Ukraine

United Kingdom

## Halvdan Skard encourages international organisations to utilise the peace-building potential of local government in the Middle East

Strasbourg, 16.08.2006 – Halvdan Skard, President of the Congress of the Council of Europe, welcomed the UN Security Council resolution calling for a ceasefire in Lebanon and the first results on the ground.

He praised the international community's eminent role but, "aware of the obstacles remaining to be overcome on the way back to stability", he pointed out that "local government could be highly influential in gradually restoring peace".

"In phases of crisis and negotiation alike, local authorities are decisive instruments for maintaining contacts between communities, and I encourage the international organisations to utilise the peace-building potential of local government" Skard said.

Moreover, Halvdan Skard commended the European local authorities' valuable work of assistance. "The Congress for its part is ready to step up its co-operation in order to strengthen local self-government in the stricken region, and to carry on the efforts which it has already undertaken for the furtherance of partnership links with the Union of Local Authorities in Israel and the Palestinian Association of Local Authorities in co-operation with the Israeli-Palestinian Municipal Alliance for Peace in the Middle East (MAP)," he concluded.

## Halvdan Skard encourage les organisations internationales à utiliser le potentiel de réconciliation des pouvoirs territoriaux au Moyen Orient

Strasbourg, 16.08.2006 – Halvdan Skard, Président du Congrès du Conseil de l'Europe, s'est félicité de la résolution du Conseil de Sécurité de l'ONU appelant à une cessation des hostilités au Liban et des premiers résultats observés sur le terrain.

Il a salué le rôle éminent que peut jouer la Communauté Internationale, mais « conscient des obstacles qui restent à surmonter pour le retour à la stabilité », il a souligné que « les collectivités territoriales peuvent avoir une grande influence dans le rétablissement progressif de la paix ».

« Dans les phases de crise comme de négociation, les pouvoirs locaux sont des instruments déterminants de maintien des contacts entre les communautés. J'encourage les organisations internationales à utiliser le potentiel de réconciliation des pouvoirs territoriaux », a-t-il ajouté.

Par ailleurs, Halvdan Skard a salué le précieux travail d'assistance des collectivités locales européennes. « Le Congrès quant à lui est prêt à une coopération accrue pour renforcer l'autonomie locale dans la région, et à poursuivre les efforts qu'il a déjà entrepris pour le développement de relations de partenariat avec l'Union des pouvoirs locaux d'Israël et l'Association des pouvoirs locaux palestiniens en coopération avec l'Alliance Municipale pour la Paix israélo-palestinienne (MAP) » a-t-il conclu.

To receive our press releases by e-mail, contact : [Council.of.Europe.Press@coe.int](mailto:Council.of.Europe.Press@coe.int)

**A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.**